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Protokół Nr XXVII/2012 

R a d y  G m i n y 
w Sitnie 

z dnia 15 listopada 2012 roku 
 

 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Podjęcie uchwał: 
- w sprawie likwidacji jednostki budżetowej pod nazwą „Zakład Wodociągów i Utrzymania Terenów 

Gminy”, 

- w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku od środków transportowych, 

- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok. 

5. Informacje na temat projektu w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

oraz uchwały budżetowej na rok 2013. 

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

8. Sprawy różne. 

9. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Radni obecni: 
 

1. Biłant Marek 

2. Antoni Gazda 

3. Juszczak Andrzej 

4. Kozak Leszek 

5. Mazurek Janusz 

6. Mazurek Jerzy 

7. Niedźwiedź Zygmunt 

8. Palikot Piotr 

9. Pawlicha Bogdan 

10. Stefańczuk Zbigniew 

11. Szajnoga Marek 

12. Tarkot Alina 

13. Tukiendorf Edward 

 

Radni nieobecni: 
1. Borowiec Andrzej 

2. Ostapińska Dorota 
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Ad 1 

 

Otwarcie obrad sesji 
 

         Otwarcia obrad XXVII Sesji Rady Gminy w bieżącej kadencji dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf. 

Przewodniczący powitał Radnych, gości zaproszonych: Wójta Gminy Pana 

Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy 

Panią Jolantę Hryciuk, kierownika ZWiUTG Andrzeja Kicińskiego, kierownika 

GBP Danutę Wrotniak, kierownika OPKiS Panią Halinę Martyniuk, kierownika 

GOPS Sitno Panią Barbarę Tor Obrady rozpoczęły się o godz. 10
00

 i trwały do 

godz. 14
50

.  

 

Ad. 2 

 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 
 

        Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził, że  

w obradach uczestniczy 13 Radnych, co stanowi niezbędne quorum potrzebne 

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do 

porządku obrad sesji.  

Ponieważ uwag nie było Państwo Radni przyjęli proponowany porządek 

obrad jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

 

Ad. 3 

 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
 

        Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby w skład Komisji Uchwał 

i Wniosków weszli nw. Radni: Zygmunt Niedźwiedź, Antoni Gazda i Janusz 

Mazurek. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej 

składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

  

 

Ad.4 

 

Podjęcie uchwał 

 

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 13 Radnych. 
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1) Uchwała Nr XXVII/158/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 15 listopada 2012r. 

w sprawie likwidacji jednostki budżetowej pod nazwą „Zakład Wodociągów 

i Utrzymania Terenów Gminy”. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie 

propozycję Uchwały. 

Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 11 głosach za  

i 2 głosach wstrzymujących się. 

 

2) Uchwała Nr XXVII/159/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 15 listopada 2012r. 

w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku od środków transportowych.  

 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że w 2011 roku powinniśmy podjąć uchwałę  

w sprawie zwolnień w podatku od środków transportowych na rok 2012, dlatego 

też chcemy ją podjąć teraz z zastosowaniem od roku 2012. Ta uchwała nie jest 

uchwałą roczną, czyli ma zastosowanie od wejścia w życie do kolejnej zmiany. 

  

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem 

Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

Pan Sekretarz poprosił, aby podjęcie uchwały o zmianach w budżecie na 

2012 rok odłożyć do momentu przyjścia Pani Skarbnik, a w tej chwili przejść do 

omówienia projektu budżetu na 2013 rok i wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Pan Wójt powiedział, że są to materiały wstępne, które mają być przekazane 

do Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Następnie Pan Wójt omówił, projekt uchwały budżetowej na rok 2013. 

Pan Wójt poinformował, że chcemy pozyskać pożyczkę z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w kwocie około 540tys. zł 

między innymi na remont zasilania i ogrzewania w Szkole w Sitnie.  

W przypadku Sitna możemy ubiegać się o częściowe umorzenie pożyczki. 

Wnioski można składać do końca listopada.  

Dalej Pan Wójt powiedział, że w grudniu najprawdopodobniej pojawi się 

Fundusz Norweski, z którego być może będziemy mogli pozyskać środki na 

remont zasilania i ogrzewania w Szkole w Sitnie. 

Następnie Pan Sekretarz poinformował, że planujemy wziąć pożyczkę  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na sieć 

wodociągową i kotłownię w Sitnie. Być może w grudniu zostanie uruchomiony 

Norweski Mechanizm Finansowania, na który jesteśmy przygotowani. Mamy 

projekt na kotłownię w Szkole w Jarosławcu i chcemy doprojektować jeszcze 

instalację solarną. Musimy również przygotować pozwolenia na budowę- na 
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dwa kluczowe obiekty: kotłownię w Szkole w Sitnie i w Jarosławcu z instalacją 

solarną. 

 Pan Sekretarz przedstawił wydatki w budżecie na 2013 rok według 

miejscowości. 

Pan Pawlicha stwierdził, że na remont remizy w Cześnikach było 

przeznaczone w tym roku około 128tys. zł i nic nie zostało zrobione z tych 

pieniędzy może tylko instalacja elektryczna. Na przyszły rok znowu będzie 

przeznaczone ze 100tys. zł i dalej nic się i będzie robić. 

Następnie Pan Pawlicha powiedział,: „…że w Cześnikach byli z Horyszowa 

chcieli zabrać nam naszą motopompę. To już jest znak, że nasz projekt nie 

przejdzie. Muzeum będzie robione w Horyszowie nie w Cześnikach”. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że żadnego Muzeum Pożarnictwa nie ma być  

w Horyszowie tylko w Cześnikach. Zbierane były tylko informacje o sprzęcie, 

żeby obronić Projekt w Cześnikach. Musieliśmy udokumentować, że mamy 

jakieś eksponaty do Muzeum. 

Pan Jerzy Mazurek powiedział, że są rozliczani na zebraniach wiejskich, 

ponieważ pieniądze są zabezpieczane na remont remizy – mija kolejny rok i nic 

się nie robi, pieniądze są zabezpieczane, a na koniec roku przerzucane na 

następny rok.  

Dalej Pan Jerzy Mazurek stwierdził, że chodniki nie zostały w ogóle ujęte  

w budżecie na 2013 rok, a w tym roku też nie były robione. Podobna sytuacja 

jest z oświetleniem.  

Następnie Pan Jerzy Mazurek powiedział, że prosił, aby droga do 

Słotwińskiego została dokończona - około 100m 

  Pan Sekretarz powiedział, że jeśli Państwo decydują się przenosić  

z innych zadań zapisanych w budżecie na 2013 rok to będziemy przenosić.  

 Kolejno Pan Sekretarz poinformował, że będzie zrobiony projekt 

chodnika w Cześnikach odcinek od piekarni do drogi do Pana Hadaja. 

Natomiast, jeśli chodzi o wniosek na Cześniki to nie od nas zależy, że projekt 

jest tak długo oceniany. 

Pan Biłant zapytał, na jakim etapie są przygotowania, jeśli chodzi o wywóz 

śmieci od stycznia, ponieważ od stycznia zmieni się forma wywozu śmieci. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że przygotowujemy się na te zmiany. 

Następni Pan Szajnoga stwierdził, że zrobienie chodnika w Jarosławcu koło 

Pani Piłat przy Szkole nie poprawi bezpieczeństwa tylko stworzy zagrożenie. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że poprawi to bezpieczeństwo, ponieważ ma być 

zrobiony chodnik z dwóch stron wraz z przejściem dla pieszych- 15m od osi 

jedni drogi Krajowej na drodze na Stabrów. 

Pan Jerzy Mazurek powiedział, że trzeba by też pomyśleć o zrobieniu 

chodnika przy drodze Krajowej przy przystanku w Karpiu w lesie i drugi  

w Karpiu koło remizy. Chodzi też o zrobienie przejścia przez Krajówkę, tak by 

jak dzieci wysiadają z autobusu mogły przejść i iść dalej chodnikiem. 
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Pan Sekretarz wyjaśnił, że robimy, co możemy jednak trudno cokolwiek 

wyegzekwować od Generalnej Dyrekcji Dróg. 

 

Przewodniczący ogłosił przerwę. 

Po przerwie w obradach Sesji uczestniczyło 10 Radnych.  

 

Pan Wójt przedstawił jeszcze raz propozycje wykonania zadań w budżecie 

na 2013 rok. 

Pan Przewodniczący powiedział, że była propozycja, aby wszyscy Radni 

spotkali się odnośnie budżetu, a w związku z tym zapytał czy Radni 

podtrzymują tą propozycję. 

Ustalono, że wszyscy Radni spotkają się odnośnie budżetu na 2013 rok. 

Pan Pawlicha powiedział, aby Pani Skarbnik zrobiła z 2lat wstecz wypis 

wszystkich miejscowości, w których były realizowane inwestycje. W celu 

przeanalizowania, w których miejscowościach się robi, a w których nie. 

Pan Sekretarz powiedział, że takie rozliczanie może skłócić społeczność 

lokalną i wtedy środki pójdą tylko na miejscowości takie jak: Rozdoły, Janówka, 

Horyszów – Stara Kolonia, Horyszowie – Nowa Kolonia i Boży Dar. 

Pan Pawlicha zapytał Pana Wójta, czy dalej chce realizować remont  

i adaptację byłej zlewni mleka w Czołkach na remizę. 

Pan Wójt powiedział, że tak. 

Pan Pawlicha wysuną propozycję, aby w każdej miejscowości zrobić po 

jednym budynku na miejsce spotkań dla mieszkańców, a będzie potrzeba 

będziemy robić po drugim. 

Pan Wójt wyjaśnił, że ta remiza, która jest w Czołkach nadawała się do 

zburzenia. Jednak sposobem gospodarczym została naprawiona. Natomiast, jeśli 

chodzi o byłą zlewnię mleka to nabyliśmy ją za niewielkie pieniądze. 

Mieszkańcy zadecydowali, aby ją wyremontować. Ponieważ nadarzyła się 

możliwość pozyskania środków zewnętrznych na remont budynku to, dlaczego 

mieliśmy z tego nie skorzystać. 

Pan Pawlicha stwierdził, że dojdzie jeszcze jeden budynek do utrzymania. 

Pan Przewodniczący powiedział, że skoro mieszkańcy Czołek podjęli taką 

uchwałę, że chcą remontować ten budynek, to czy my możemy zmieniać 

decyzję mieszkańców. 

Pan Szajnoga stwierdził, że nie powinniśmy zmieniać decyzji mieszkańców, 

jednak w innych miejscowościach mieszkańcy nie mają, ani gdzie się spotkać 

ani wozu strażackiego tak jak na przykład Stabrów, a tu będą dwa. 

Pan Kozak zaproponował, aby cały fundusz sołecki z jednego roku zebrać  

i oddać do Gminy na zakup koparki. 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że teraz już nie możemy tego zrobić, 

ponieważ podjęliśmy uchwałę o rozdysponowaniu funduszu sołeckiego po 

poszczególnych miejscowościach. Jeżeli jest taka propozycja to w przyszłym 

roku nie przydzielimy środków na sołectwa. 
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Pan Szajnoga stwierdził, że fundusz sołecki nie jest na takie rzeczy. 

Pan Janusz Mazurek powiedział, że jest za tym, aby jednak ten budynek  

w Czołkach remontować skoro jest KGW i chce coś robić. Tak samo, jeśli 

chodzi o zakup samochodu. 

Pan Sekretarz powiedział, że w tej chwili nie ma mowy o tym, że nie będzie 

robiony remont budynku w Czołkach, ponieważ został złożony wniosek z LGD, 

są środki zewnętrzne i już nie ma mowy o wycofaniu. 

Pan Szajnoga zapytał, dlaczego w Stabrowie nie jest remontowany budynek. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że Stabrów też jest ujęty w WPI. 

Następnie Pan Sekretarz wyjaśnił, że zakupić koparki musimy 

wygospodarować z innych środków, a nie z funduszu sołeckiego. 

Kolejno Pan Sekretarz przedstawił Radnym wniosek i ekspozycję, która ma 

znaleźć się w Muzeum w Cześnikach, a nie w Horyszowie. 

Dalej Pan Sekretarz odczytał, pismo skierowane do Marszałka 

Województwa Lubelskiego o przeniesienie własności budynku, w którym się 

znajdujemy na rzecz Centrum Kultury. 

Pani Tor powiedziała,: „…iż ma projekt unijny. Umowa jest podpisana  

w 2008 roku do końca 2013 roku. Co roku pozyskujemy coraz więcej środków.  

I teraz do 15 grudnia br. już na 2013 rok – na ostatni rok musze przygotować 

wniosek na dofinasowanie projektu, ale w tym wniosku musi być wpisany nr 

uchwały budżetowej na 2013 rok. Jeżeli nie będę miała podjętej tej uchwały 

budżetowej zgodnie z przepisami. To mój wniosek, gdzie już praktycznie jest 

2008,2009,2010,2011,2012 i ostatni rok może odpaść. Ze swej strony proszę  

o przyjęcie uchwały budżetowej”. 

Pan Szajnoga poprosił, aby zrobić odcinek chodnika w Zakładzie Rolnym od 

wylewni do bloku. 

Pan Sekretarz powiedział, że w Jarosławcu w budżecie na 2013 rok jest 

przewidziane 20tys. zł na chodnik i niech mieszkańcy zdecydują czy robimy ten 

odcinek. 

Następnie Pan Sekretarz poinformował, o odbiorze dróg i chodników  

w Zakładzie Rolnym w dniu 27 listopada o godz. 10. 

 

 

3) Uchwała Nr XXVII/160/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 15 listopada 2012r. 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok. 

 

Pan Skarbnik omówiła zmiany w budżecie.  

Pan Szajnoga zapytał, czy na dzieci, które uczęszczają nie do nas do 

przedszkola tylko do Zamościa są większe wpłaty na te dzieci. 

Pani Skarbnik powiedziała, że to jest tylko plan, bo nie wiadomo ile dzieci 

będzie uczęszczało od września. 
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Ponieważ pytań więcej niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za 

przyjęciem Uchwały. 

Podczas głosowana było obecnych 9 Radnych. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

W wyniku dyskusji nad budżetem na rok 2013 ustalono, że odbędzie się 

wspólne spotkanie Radnych we wtorek o godz. 9  w dniu 20 listopada. 

Pan Jerzy Mazurek poinformował, że nie będzie mógł uczestniczyć we 

wtorek w spotkaniu, a związku z tym chciałby dzisiaj wnieść swoją uwagę dot. 

budżetu na rok 2013. Chodzi o dokończenie około 100m drogi do Pana 

Słotwińskiego. 

 

Pan Przewodniczący zapytał czy są jeszcze jakieś pytania odnośnie projektu 

budżetu na rok 2013. 

 

Ad. 5 

 

Informacje na temat projektu w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej oraz uchwały budżetowej na rok 2013. 

 

Punk ten został zrealizowany w punkcie poprzednim. 

 

Ad. 6 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

 

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno dr inż. Kajetan Protas. 

Porusza zagadnienia: 

1. Sprawy dróg powiatowych ( przekazano tłuczeń), 

2. Budowa chodnika, 

3. Sprawy inwestycyjne ( wodociąg Czołki-Sitno), 

4. Sprawy wniosków na utylizację azbestu, 

5. Sprawy remontowe, 

6. Sprawy gospodarcze, 

7. Sprawy obchodów niepodległości, 

8. Sprawy Kulturalne (występ chóru „Wiarus”), 

9. Sprawy LODR-u, 
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Ad. 7 

 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

 

Punkt został zrealizowany wraz ze sprawami różnymi. 

 

Ad. 8 

 

Sprawy różne 

 

Pan Szajnoga zapytał, czyja jest droga w Jarosławcu przy torach do CPN-u. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że jest to droga gminna. 

Następnie Pan Szajnoga powiedział, że u niego na polu został postawiony 

słupek elektryczny. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że jest to słupek elektryczny w zakresie 

przepompowni ścieków. 

Pan Szajnoga powiedział, że zgadza się tylko nie wiadomo, kiedy ta 

kanalizacja będzie, a kto za to zapłaci.  

Pan Sekretarz powiedział, że będzie to teraz dzielić i dogadywać się, co do 

ceny za ten wydzielony teren. 

Pan Jerzy Mazurek powiedział, iż trzeba by zgłosić do zakładu 

energetycznego, że nie świeci się lampa koło Pana Buczko. Było to już 

zgłaszane, ale dalej się nie świeci. 

Pan Sekretarz poinformował, że latarnia w Jarosławcu, która uległa 

zniszczeniu podczas kolizji drogowej będzie naprawiona z ubezpieczenia tej 

Pani, która ją uszkodziła jednak taka procedura dość długo trwa. 

Pan Stefańczuk poinformował, że zalewa łąki w Horyszowie koło Pana 

Drozdowskiego, na skutek ingerencji bobrów. 

Pan Szajnoga poprosił jeszcze o postawienie dwóch znaków przy remizie 

strażackiej w Jarosławcu Górnym. 

 

Ad. 9 

 

Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji 

 

Protokołu Nr XXVI/2012 wyłożony były do wglądu bezpośrednio  

w trakcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy Państwo Radni zapoznali się  

z Protokołem i czy są do niego uwagi. 

Pan Szajnoga wniósł uwagę mówiąc,: „…że złożył wniosek o przydział 

płyt, a wyszło, że przegłosowany został inny wniosek – drugi”.  

Pan Przewodniczący powiedział, że było przegłosowane, iż 70 płyt dla 

Horyszowa reszta dla Jarosławca, a drugi wniosek był od Pana Borowca. 
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Pan Szajnoga powiedział, że od Pana Borowca nie był ten wniosek tylko od 

Pana Sekretarza. 

Dalej Pan Szajnoga powiedział, że płyty zostały zabrane w tej chwili  

z Jarosławca Górnego. Jak teraz spojrzeć ludziom w oczy, którzy się 

napracowali, żeby je przewieść. 

Pan Sekretarz powiedział, że dzwoniono do tych ludzi, którzy uczestniczyli 

w przetransportowaniu płyt i ich przeproszono. Tak samo przepraszamy tutaj 

teraz wszystkich. 

Pan Wójt powiedział, że w związku z zaistniałą sytuacją składa wniosek, 

aby zabezpieczyć w prowizorium budżetowym na rok 2013 środki na 

wykonanie parkingu przy remizie w Jarosławcu Górnym. 

Pan Sekretarz dodał, że na wykonanie tego parkingu musimy mieć 

zgłoszenie, bo to jest droga powiatowa. 

 

Ad. 10 

 

Zamknięcie obrad sesji 

 

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

 
 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano.     PRZEWODNICZĄCY 
              RADY GMINY 

Protokołował: Robert Mazurek               Edward Tukiendorf 

 


